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PROTOKÓŁ NR XVI/2012 

 z XVI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 25 maja 2012 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 12
10 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:       14 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Józef  Krzeszowski  - Członek Komisji OZKiS 

5. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

7. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

8. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

9.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

10.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

11.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

13.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Nieobecny radny. 

1. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Maciej Plesiak   - Naczelnik ds. Inwestycji WZD w Łodzi. 

5. Leszek Wójcik    - Sołtys wsi Broników 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

8. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

8.Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

9. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

10. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

11. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 
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12.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

14.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2012 – 

2021, 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok, 

c) zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania p.n. „Budowa 

Wiejskiego Centrum Sportu w Mierzycach”, 

d) przekazania środków finansowych dla Policji, 

e) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w Wierzchlesie, 

f) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w Toporowie, 

g) zmiany Uchwały Nr XV/89/2012 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Wierzchlas. 

6. Przedstawienie informacji na temat sytuacji w zakresie modernizacji drogi 

wojewódzkiej Ruda – Krzeczów.  

7. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad XVI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 

 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

 

Otwarcie XVI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy. 
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Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku wraz z tymi dodatkowymi 

propozycjami pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu XIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 14  radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 23 marca 2012 r., do 25 maja 2012 r.  które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

Nie było uwag do przedstawionej informacji i przyjęta została do akceptującej 

wiadomości. 

Rada Gminy przesunęła kolejność punktów. Na sesję zaproszony został 

przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi w celu przedstawienia 

informacji na temat sytuacji w zakresie modernizacji drogi wojewódzkiej Ruda 

– Krzeczów.  

Na sesje przybył Pan Maciej Plesiak  Naczelnik Wydziału do spraw  inwestycji 

Wojewódzkiego Zarządu Dróg w Łodzi 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – radnych Rady Gminy 

Wierzchlas nurtuje temat drogi wojewódzkiej a szczególnie odcinek drogi 

przebiegający przez nasza Gminę. 

Pan Naczelnik Maciej Plesiak przedstawił informację na temat planów 

rozbudowy drogi wojewódzkiej Nr 486 Ruda –Krzeczów – Działoszyn. W  tym 

i przyszłym roku na odcinku Ruda – Działoszyn zarządzone są przez Zarząd 

Dróg Wojewódzkich  podziały działek do przygotowania inwestycji. 

Dokumentacja projektowa jest już przygotowana  i wykonana w latach 2008 – 

2009 dla całego odcinka. Proponowany jest  podział na dwa etapy tj. z Rudy do 

Krzeczowa i z Krzeczowa do  

Działoszyna. Na tej podstawie do końca 2013 roku geodeci będą wykonywać 

projekty podziałów działek niezbędnych do wykonania inwestycji.  Inwestycja 

jest przygotowywana w ten sposób żeby na przełomie 2013 i 2014 roku uzyskać 

decyzje  na zezwolenie na realizacje inwestycji drogowej i wg. planu na dzień 

dzisiejszy jaki został ustalony i przyjęty przez Sejmik Województwa Łódzkiego 

to faktyczne  prace na drodze wojewódzkie 486  maja rozpocząć się w 2015 r. 

Termin realizacji inwestycji przesunięty został w czasie dlatego, że obecnie 

realizowana są inne zadania na które Zarząd Dróg Wojewódzkich otrzymał duże 

dofinansowanie z unijnych funduszy m.in. droga nr 708, 703,  726,  są to drogi 

najbardziej obciążone ruchem i są w najgorszym stanie. Droga  486 nie jest w 

najlepszym stanie  bowiem są drogi w dużo gorszym stanie.  

Plan rozpoczęcia prac na drodze 486 to rok 2015 , natomiast przygotowanie do 

realizacji inwestycji to lata 2012, 2013, 2014. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – zapytał czy są pytania do 

przedstawionego tematu. 

Radna Sylwia Wrzała – rozumiem że wszystkie inne drogi są potrzebne ale 

kieruję w kierunku Pana ubolewanie swoje  jak i wszystkich mieszkańców 

sprawa bezpieczeństwa na naszym skrzyżowaniu jest bardzo pilna. 

Temat skrzyżowania rozpatrywany jest od roku 2006 i nic w tym temacie się nie 

dzieje.  

Wysyłane sa pisma w tej sprawie bez żadnego odzewu ze strony Dróg 

Wojewódzkich. Powstał projekt, piękny projekt  od 2009 rok  i teraz projekt 

powinie zostać zaktualizowany. Chciałam  zapytać czy ktokolwiek z Zarządu 

Dróg Wojewódzkich był na naszym skrzyżowaniu i próbował przejechać od 

ul. Południowej do Szkolnej. My mieszkańcy przyjeżdżając przez to 

skrzyżowanie robimy to na „chybił trafił” żeby przejechać na ul. Szkolna bo tak 

naprawdę przejazd jest fatalny. Doskonale wiadomo że są pasy dla dzieci, które 
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i tak muszą czekać  żeby przedostać się na drugą stronę. Od godziny 7.30 do 

godziny 7.45 to na tym skrzyżowaniu jest tragedia jeśli chodzi o jakiekolwiek 

przejście lub przejazd na drugą stronę. Obecnie jest „ok.”  bowiem lustro jest 

widoczne, ale  w miesiącach jesiennych i zimowych lustro wygląda bardzo 

fatalnie. Przedstawiam i przekazuję Panu Naczelnikowi zdjęcia na których 

przedstawione jest jak słońce pada na lustro i widoczność w tym przypadku nie 

ma żadnej i jak w takim przypadku da się przejechać na drugą stronę i dlatego 

bezpieczeństwo u nas wymaga natychmiastowej reakcji a nie tylko  przesuwania 

terminu realizacji z roku na rok.  

Zapoznałam się z różnymi dokumentami  i zasięgałam różnych informacji na 

temat budowy ronda i na temat ewentualnej wymiany lustra, lustro na dzień 

dzisiejszy jest super i można pozwolić sobie na przejechanie. Proponuje 

postawienia lustra,  które będzie odporne na szron i parę nie kosztują one aż tak 

bardzo dużo a czy my czekamy na coś żeby się stało tragicznego. Zgromadziłam  

dokumentację fotograficzna wykonaną na skrzyżowaniu w momencie kiedy 

panuje mgła i są bardzo trudne warunki przejazdu i proszę zebranych radnych i 

Pana Naczelnika o zapoznanie się z nią.  

W środę był wypadek na ulicy Częstochowskiej tj. na drodze wojewódzkiej, co 

wskazuje na to aby rozpoczęcie  inwestycji i wybudowanie ronda jest naprawdę 

nam niezbędne abyśmy mogli normalnie funkcjonować. My mieszkańcy 

jesteśmy już do tego przyzwyczajeni, ale nie ma rodziców dzieci, którzy 

naprawdę zrobili by bojkot w tej sprawie, bo to jest bezsensu aby się kłócić 

tylko kwestia jest tego aby jak najszybciej  reagować aby nikomu nic się nie 

stało. Wiem że odstępuje się od sygnalizacji, wiem że na drodze wojewódzkiej 

nie mogą być żadne inne zwalniacze, wiem że jest ograniczenie prędkości, które 

przy naszych kierowcach jest zbyteczne.  Ruch jest bardzo duży i ciężki 

przejeżdżają  samochody ciężarowe. Droga ta prowadzi do Kraszkowic a w 

Kraszkowicach jest również fatalny łuk, gdzie przechodzi dużo ludzi i czy my w 

takim przypadku czekamy na jakąś tragedie? 

Przygotowany został świetny projekt i dlaczego to stanęło to był rok 2009, 

a obecnie jest 2012 rok to już powinniśmy mieć rondo i byłoby cokolwiek na 

tym skrzyżowaniu zrobione, a tak nikt się nie przejmuje lustrem, 

skrzyżowaniem, nikt się nie przejmuje bezpieczeństwem więc inwestycje 

inwestycjami ale od 2006 roku nic się nie robi. Doskonale rozumiem że  

wykupy działek to jest długa procedura, a bezpieczeństwo nas i dzieci jest chyba 

najważniejsze. 
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Pan Naczelnik Maciej Plesiak – wszystko się  zgadza co mówi Pani radna że 

jest to duży problem i skrzyżowanie to jest fatalne stąd też wykonany został ten 

projekt i zaplanowana przebudowa przedmiotowej drogi. Wykonana została 

dokumentacja na nie tylko Wierzchlas i skrzyżowanie ale cały ta drogę m.in. 

Kraszkowice, ale jak wiadomo czasy prosperity się skończyły i  są ograniczenia. 

Doskonale wiem że dla Gminy Wierzchlas skrzyżowanie jest tematem  

najważniejszym i zobaczymy czy realizacja tej inwestycji rozpocznie się 

właśnie od tego ronda i czy jego budowa będzie oddzielną inwestycja  trudno 

obecnie jest powiedzieć.  

Budowa ronda jest kosztowną inwestycją i jeśli pozostanie faktycznie budowa 

tego ronda, które w tym przypadku jest najlepszym rozwiązaniem. Problem 

w tym przypadku polega na tym, że trzeba dokonać wyburzenia budynku 

i między rokiem  2010 i 2012 było kilka przypadków gdzie borykaliśmy się 

z tym tematem a jest to temat bardzo trudny i raczej unikamy wyburzeń 

budynków. Gdyby to musiało nastąpić to wówczas tak zostanie skorygowany 

projekt aby tych budynków nie wyburzać. Na chwilę obecna należy poczekać na 

dokonanie podziału i zapoznanie sie z tą sytuacją. Inwestycja realizowana 

będzie najszybciej jak się da i takie są wieloletnie plany przyjęte przez Sejmik 

Województwa Łódzkiego i zabezpieczone są środki. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich realizuje i wykonuje zadania zlecone przez Zarząd Wojewódzki 

i Sejmik Województwa  który przeznacza na to pieniądze na to pieniądze. 

Odnośnie co do utrzymania drogi to zostanie to przekazane Kierownikowi 

Rejonu Dróg Wojewódzkich  z prośba o zainteresowanie się tym tematem. Wójt 

Gminy bardzo mocno atakuje Zarząd Dróg wojewódzkich o tą właśnie drogę, a 

my staramy się przygotowywać inwestycję żeby  ją jak najszybciej rozpocząć. 

Koszt realizacji inwestycji wg. kosztorysu inwestorskiego to ponad 130 mln zł. 

w okresie realizacji inwestycji ruch na drodze odbywał się będzie wahadłowo 

i realizowana będzie w II etapach. Wstępna data rozpoczęcia prac to rok 2015. 

Radna Sylwia Wrzała – rozumiem że są to konkretne deklaracje ze strony 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, jednak do momentu rozpoczęcia prac na rondzie 

to żądam od Zarządu Dróg Wojewódzkich  żeby było jak najbezpieczniej na tym 

skrzyżowaniu, żeby spokojnie można było przejeżdżać a nie tylko celować czy 

ktoś jedzie czy nie jedzie. Zabezpieczenie skrzyżowania jest sprawą 

priorytetową, następna sprawa  to że najważniejsi sa mieszkańcy i ich budynki 

w przypadku gdyby doszło do wyburzeń i wykonania ronda to fakt taki ze nie 

ma zainteresowania tą sytuacją ze strony Zarządu Dróg  tym tematem. 

Mieszkańcy Ci otrzymują informacje z posłyszanych pogłosek a to nie tędy 
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droga. Sprawa ta toczy się od 2006 roku i nie jest to sprawa z teraz a minęło już 

6 lat.  

 

Pan Naczelnik Maciej Plesiak – w 2006 roku nie było środków na realizację 

inwestycji dopiero w późniejszych latach zaczęły spływać środki. Lata 2008 – 

2009 sporządzone zostały dokumentacje na realizacje zadań za kilkanaście 

tysięcy złotych  rocznie, a w tym roku już żadnej dokumentacji  nie 

wykonujemy. Utrzymanie dróg wojewódzkich jest bardzo kosztowne ale  drogę 

486 będziemy realizowali tak jak zostało to przyjęte tj. w 2015 roku. 

Przeprowadzone zostaną rozmowy z projektantami którzy dokonywać będą 

podziałów aby sprawdzili czy w tym obszarze będzie możliwość wykonania 

ronda czy nie zgodnie z przyjętym projektem.  Lokalizacja skrzyżowania w 

stanie obecnym jest fatalna  jedyna możliwość to dokonania jakiekolwiek 

poprawy to jest wykonanie ronda. Skrzyżowanie jest tragicznie zabudowane i 

wloty na nie sa bardzo niebezpieczne. Zarząd Dróg dąży do wykonania ronda 

jednak przy dokonywaniu podziałów może okazać się  że właściciele nie wyrażą 

zgody na wyburzenie, a nie chcemy walczyć z ludźmi bo to niedęty  droga. Jak 

geodeci wejdą na teren to wówczas będziemy rozmawiać na ten temat. 

Radny Józef Jacek Krzeszowski – wysoka rado , szanowny panie Naczelniku 

słuchając Pana odpowiedzi na interpelacje koleżanki radnej można wyczytać 

między wierszami, ze Wojewódzki Zarząd Dróg powoli wycofuje się z budowy 

ronda,  i jest to pomysł bardzo tragiczny bo my jako strona samorządowa 

w negocjacjach w rozmowach z Wojewódzkim Zarządem Dróg w latach 2007 – 

2009 wyszliśmy na początku z propozycją budowy sygnalizacji świetlnej, która 

bałaby najtańsza i podniosła by ok. 80 % bezpieczeństwa na tym  skrzyżowaniu. 

Zostaliśmy jednak  przez fachowców przekonani ze najnowocześniejszym 

rozwiązaniem jest budowa  ronda. Problem skrzyżowania nie dotyczy tylko 

mieszkańców Wierzchlasu ale to ponad 80 % mieszkańców gminy korzysta z 

tego skrzyżowania. Nie chcę tragizować ale w przeciągu ostatnich 40 lat na tym 

skrzyżowaniu doszło do  6 wypadków śmiertelnych, 3 karambole z użyciem 

samochodów ciężarowych które lądowały na budynku. Niedługo będzie kolejna 

rocznica wypadku w którym zginęło dwoje młodych ludzi w tym  kobieta 

ciężarna właśnie wtedy kiedy rozpoczynało się Euro w Hiszpanii, wiem bo 

byłem wówczas światkiem tego wypadku. Przyczyną tego wypadku było 

właśnie skrzyżowanie. Jeśli chodzi o to skrzyżowanie to doskonale wiadomo, że 

życie niesie nieprzewidziane skutki dlatego apeluje aby modernizacje drogi 486 

na odcinku od Rudy do Krzeczowa  rozpocząć właśnie od tego najbardziej 
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newralgicznego odcina  czyli skrzyżowania w Wierzchlesie, a następnie 

wykonanie modernizacji centrum Kraszkowic. Z uzyskanych informacji m.in. 

w internecie jest informacja że będzie modernizacja drogi Działoszyn – 

Krzeczów. Stad też  obawiam się że opracowany i zatwierdzony projekt przyjęty 

w 2009 roku będzie miał do 2015 roku ważność skoro nie rozpoczyna się żadna 

działalność  techniczna na tym odcinku i żeby nie stracił ważności uzyskanego 

zezwolenia na  modernizację tego odcinaka. Przejechanie ze strony ul. 

Południowej na ul. Szkolną to jest horror, a lustro w pewnych godzinach kiedy 

światło pada na nie prostopadle jest po prostu niewidoczne co staje  się 

niebezpieczne. Podobna sytuacja jest w porze nocnej  czy późno jesiennych 

wieczorach bowiem tak jest usytuowane oświetlenie na drodze wojewódzkiej 

w stronę Kraszkowic, że lampy usytuowane po prawnej stronie i świecą w tym 

lustrze trzeba się mocno zastanowić czy jedzie pojazd czy świeci lampa 

a w takim przypadku decydują ułamki sekund żeby przejechać  często zdarza się 

tak że kierowcy skręcający w lewo na tym skrzyżowaniu  wymuszają 

pierwszeństwo. Do lustra wszyscy się już przyzwyczaili i bark jego a zdarza się 

tak że wiatr je skręci albo koś pomaga w tym aby je przestawić  to kierowcą 

brakuje tego lustra ułatwia ono w jakiś sposób  skorzystania z tego przejazdu ale 

to zmusza do łamania przepisów i wysuwania się kierowcy do przodu. W 

miejscowości Wierzchlas jest wielu rolników którzy korzystają ze sprzętu 

rolniczego i zdarza się że ciągną dwie trzy przyczepy z sianem a przejechać 

przez skrzyżowanie jest bardzo trudno. Należy zaznaczyć że na tym 

skrzyżowaniu zwiększył się ruch i przepustowość ilość pojazdów.  Dlatego 

bardzo proszę aby Dyrekcja Zarządu Dróg Wojewódzkich  jeszcze raz 

przewertowała  te priorytety które podjęte zostały na lata 2012 - 2013, 2014 -

 2015.  

Radna Sylwia Wrzała – chciałam zaznaczyć chociaż nie jestem kompetentna 

w tym temacie, ale są lustra odporne na szron, na parę i dostosowane do 

wszystkich innych warunków atmosferycznych również do słońca i promieniu 

UV, do szronu mgły itp.  Posiadają 6 – letnią gwarancje i koszt wymiany                     

i założenia takiego lustra jest  granicach ok. 3.500 zł nie są to kwoty 

wygórowane z pośród tego co na grozi na tym skrzyżowaniu. 

Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak –  powracając do tego feralnego 

skrzyżowania to było zabezpieczone 2.000.000 zł w 1988 roku 

z przeznaczeniem na przebudowę tego skrzyżowania. Kiedy budowałem 

budynek mieszkalny nie otrzymałem żadnego przydziału na zakup drewna  ani 
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żadnych innych materiałów  bo wszystko przekazane zostało dla Pana 

Bierskiego na budowę. Pieniądze Gmina miała w 1988 roku od stycznia do 

listopada, następnie pieniądze przekazane zostały na Gminę Kiełczygłów do 

Pani Antczak bo tam zostały środki wykorzystane, a gmina czeka na kolejne 24 

lata. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – mam gorąca prośbę abyśmy wszyscy 

rozstali się z satysfakcją i z pewnymi ustaleniami, które Pan Naczelnik przekaże 

Dyrektorowi Zarządu Dróg Wojewódzkich a mianowicie na odcinku należącym 

do Gminy Wierzchlas tj. Ruda – Krzeczów najbardziej newralgicznym 

i tragicznym odcinkiem jest właśnie skrzyżowanie w Wierzchlesie i żeby 

przyspieszyć budowę ronda a później dopiero inne odcinki tej drogi Wieluń- 

Działoszyn  bo naprawdę skrzyżowanie to  jest bardzo niebezpiecznie. Dlatego 

zwracam się z gorąca prośbą aby na samym początku zrealizować budowę ronda 

w Wierzchlesie i niech Zarząd Dróg Wojewódzkich nie wycofuje się z tego 

zadania. Ponadto mam cały czas kontakt z mieszkańcami i oni są zainteresowani 

wykupem gruntów nie sprzeciwiaj się wyburzeniem budynków, w związku z 

tym należy iść za ciosem i nie należy się z tego pomysłu wycofywać. Bardzo 

gorąca proszę o przekazanie Dyrektorowi Zarządu Dróg informację, że 

koniecznie trzeba rozwiązać problem skrzyżowania w Wierzchlesie według 

opracowanego już projektu.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk –chciałem zapytać  jak 

wygląda procedura przydzielania kolejności realizacji zadania, bowiem                     

z uzyskanych informacji wynika że inwestycja w 2015 roku ma się rozpocząć od 

strony Działoszyna i kto podjął taka decyzję i jak to wygląda czy Zarząd Dróg 

Wojewódzkich najpierw przedstawiacie jakieś konkretne dokumenty dla 

Sejmiku Wojewódzkiego, który później je przegłosowuje, czy  to Sejmik 

Województwa według własnych potrzeb ustala  kolejność wykonywanych 

zadań. Jeśli Zarząd Dróg Wojewódzkich najpierw tworzą dokumentacje                   

i kolejność wykonywania prac i brane są pod uwagę środki finansowe to 

oczywiste jest że najtańszym kosztem będzie rozpoczęcie prac od strony 

Działoszyna, ale tak myśleć nie można bo w takim przypadku to czekamy na 

kolejne tragedię bo 5 wypadków śmiertelnych to jest zbyt mało dla 

Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Dlatego jak wygląda procedura kolejności 

realizowanych inwestycji? 

Pan Maciej Plesiak Naczelnik ds. Inwestycji WZD w Łodzi – na razie                    

z żadnego ronda się nie wycofujemy będziemy realizowali to co jest w projekcie 
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jednak moje zastrzeżenie wynikające z doświadczeń dotyczyło wykupu gruntów 

na początku wszyscy wyrażają zgodę ale jak dochodzi do podjęcia ostatecznej 

decyzji to okazuje się że wycofują się z wcześniejszych deklaracji.  Budowa 

ronda może stanąć w wyniku oporu ludzi. Na chwilę obecną pozostajemy przy 

budowie ronda tak zostało to uzgodnione i zaprojektowane. Przy projektowaniu 

były brane pod uwagę różne rozwiązania m.in. sygnalizacja świetlna i w tym 

przypadku najbardziej optymalnym rozwiązaniem była właśnie budowa ronda. 

Założenie sygnalizacji i budowa rodna stanowią porównywalne koszty a jeśli 

jest różnica to naprawdę nieznaczna. W odniesieniu który  odcinek jest pierwszy 

do realizacji to Zarząd Dróg zawsze przedstawia Zarządowi Województwa stan 

techniczny dróg oraz inne inwestycje do realizacji na każdej drodze. Koszt 

realizacji inwestycji Ruda – Krzeczów jest większy od kosztu realizacji 

inwestycji Krzeczów – Działoszyn ze względu na fakt że ten teren jest 

zabudowany. Na tym pierwszym odcinku do wykonania są chodniki ścieżki 

rowerowe kanalizacja burzowa oraz sieci itp. co powoduje również podniesienie 

kosztów realizacji zadania. Nie będziemy rezygnowali z żadnych chodników ani 

ścieżek  w trakcie budowy zdarza się raczej że wydłużamy te odcinki. Zadanie 

realizowane będzie zgodnie z projektem. Z kolei jeśli chodzi o decyzje, który 

odcinek  będzie pierwszy realizowany to składowa jest bardzo różna nie tylko 

finansowa, ale przede wszystkim techniczna. Zarząd Dróg Wojewódzkich na 

która drogę nie otrzymałby pieniędzy to byłoby potrzeba. Zarząd proponuje 

a składowe są różne nie zawsze zależne od nas to co będzie realizowane 

w ramach inwestycji drogowych. Najbardziej optymalne byłoby rozpoczęcie 

inwestycji od strony Wierzchlas ale do 2015 roku jest dużo czasu i wszystko 

może się zmienić. 

Radny Józef  Krzeszowski  z wypowiedzi Pana Naczelnika wynika, że do 2013 

roku będzie dokonywany podział działek czy ten podział dotyczył będzie całego 

odcinka od Rudy do Działoszyna ale czy nie można by było  skomasować tego 

działania żeby klucz całego zadania skupić i rozpocząć od skrzyżowania 

w Wierzchlesie. Doskonalę zdaję sobie sprawę że potrzebna jest modernizacja  

na całym odcinku drogi bowiem jest ona w fatalnym stanie. Rozpoczęcie 

inwestycji od budowy ronda jest technicznie możliwe bowiem tak zostało 

wykonane w Działoszynie. Apeluję w imieniu mieszkańców naszej Gminy aby 

przedstawić tą formę  z dzisiejszego spotkana że jest nagląca potrzeba  

modernizacji skrzyżowania w Wierzchlesie bez względu na koszty bo chodzi tu 

o życie ludzkie.  



11 
 

Pan Naczelnik Maciej Plesiak – projekt podziału działek dokonany zostanie na 

cały odcinek projektowanej drogi.   

Radny Marek Leszczyk – kiedy właściciele posesji i przylegających do drogi 

gruntów mogą się spodziewać informacji na ten temat żeby np. nie rozpoczynali 

inwestycji budowlanych lub wymiany ogrodzeń.  

Pan Naczelnik Maciej Plesiak – w tym roku i przyszłym  dokonywane będą 

podziały działek  bowiem pas drogowy wyniesiony został w poprzednich latach  

w przyszłym roku do czerwca dokonane zostaną projekty podziału działek co 

zostało zlecone geodetom. Podziały zostaną zleconego wykonania  od obrębu 

Wierzchlasu.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek –  już na koniec jak wyjeżdża się z powiatu 

Wieluńskiego nie odnosi Pan ulgi ze wjechał Pan w sąsiednie powiaty gdzie 

drogi są zmodernizowane a do nas jak się wjeżdża to jest przygnębiające 

wrażenie.   

Pan Naczelnik Maciej Plesiak  jechałem drogami powiatowymi 

i wojewódzkimi i nie są takie najgorsze. Na terenie województwa są drogi 

bardzo wąskie które trzeba przebudować w pierwszej kolejności to droga 492. 

Zaproponowane rozwiązania ujęte są w projekcie przebudowy drogi Ruda - 

Działoszyn i będą realizowane, jednak życie zawsze weryfikuje wszystkie 

palny. Jak geodeci wejdą na grunt i zaczną się podziały działek wówczas 

wszystko się okaże  i projekt zaczyna się zmieniać i zaczynać żyć  i konieczna 

będzie aktualizacja właśnie ze względu na podziały działek.  

Radna Sylwia Wrzała – otrzymałam informacje od Radnej Powiatu 

Wieluńskiego, że został przedstawiony w Starostwie Wieluńskim harmonogram 

prac na lata 2016 -2018, Pan nam mówi o 2013 roku, że coś się zadzieje w 

Wierzchlesie i teraz tak 2013 to jest lada moment ale 2016 i 2018 i jak się to ma 

do przedstawionego harmonogramu w stosunku do tego co dziś Pan nam 

powiedział.  

Pan Naczelnik Maciej Plesiak nie byłem na tym spotkaniu, ale na dzień 

dzisiejszy otrzymałem informację, że na drogę 468 zaplanowane sa środki na 

roboty  w 2015 roku. W latach 2013 i 2014  dokonywanie będą podziały  

a w 2015 roku rozpoczęcie inwestycji i takie informację posiadamy na dzień 

dzisiejszy. Z której strony byśmy nie rozpoczęli inwestycji to dla dróg 
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wojewódzkich będzie dobrze. Na drogę 468 zaplanowane są środki  co bardzo 

dobrze rokuje  na realizację tej inwestycji. 

Radny Stanisław Parzyjagła  liczyłem uzyskać więcej konkretnych informacji 

ponieważ jest Pan przedstawicielem Zarządu Dróg Wojewódzkich czyli organu 

decyzyjnego, ale Pan odpowiadał bardzo wymijająco mówiąc o planach, 

projektach, uzgodnieniach jednak ja chciałbym wiedzieć konkretnie czy 

rozpocznie się  budowa drogi wojewódzkich od Rudy do Krzeczowa  czy w I 

etapie będzie tak bardzo faworyzowany Działoszyn. 

Pan Naczelnik Maciej Plesiak na chwile obecną to nie odpowiem na to pytanie 

zaprojektowana i zaplanowana jest droga 486 i to jest pojęcie bezwzględne 

a pojęcie względne to z której strony rozpoczniemy zadanie. Przygotowywany 

jest cały odcinek drogi i ubiegamy się o decyzję na budowę na cały odcinek 

drogi, a z której strony rozpoczniemy to dopiero zastanawiać się pod koniec 

2014 roku jak opracowywany będzie plan na 2015 rok.  Nie wszystko zależy od 

Dyrektora  Zarządu Dróg Wojewódzkich bowiem uzależnieni jesteśmy od 

Radnych  Sejmiku Wojewódzkiego, to Radni uchwalają budżet inwestycyjny na 

co przekazują środki. Wizja radnych wojewódzkich może być inna niż zarządcy 

drogi wojewódzkiej. 

Radny Józef Krzeszowski – jeżeli zarządca drogi będzie się kierował 

bezpieczeństwem użytkowników drogi to mieszkańcy Wierzchlasu możemy  

być spokojni, ale jeśli będą brane pod uwagę inne priorytety bardziej te które 

będą pasowały sejmikowi to będzie bardzo trudna sytuacja. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – podsumują  temat to 

najpierw zapraszam Pana Naczelnika i Pana Dyrektora Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Łodzi na jeden dzień  na przejażdżkę po tym naszym 

skrzyżowaniu ciągnikiem rolniczym i myślę że wtedy serce Pana ujemnie się za 

nami  i wówczas  będzie się Pan bardziej skłaniał aby rozpocząć inwestycje od 

budowy  naszego ronda.  

Powstał projekt Związku Powiatów Polskich który zakłada przejęcie niektórych 

dróg wojewódzkich  od Zarządu Wojewódzkiego Dróg na rzecz Powiatu. Kiedy 

Powiaty przejma takie drogi za którymi oczywiście powinny pójść środki to 

będzie to najszybsza możliwość wybudowania naszego ronda.  

Na koniec dziękuję Panu Naczelnikowi za przybycie na sesję. 

Pan Naczelnik Maciej Plesiak Dziękuje serdecznie za zaproszenie i nigdy nie 

unikam tego typu spotkań a niedługo spotkamy się w Kraszkowicach 
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a w związku z zbliżająca się modernizacją drogi 486 będziemy się spotykali 

jeszcze niejednokrotnie.  

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Rada Gminy powróciła do porządku obrad . 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2012 

– 2021, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak i omówiła 

dwa projekty uchwały tj. wieloletnia prognozę oraz zmiany w budżecie. 

Na poszczególnych Komisjach oba projekty zostały szczegółowo omówione  

i nic w tym temacie się nie zmienia. Po uwzględnieniu dokonanych zmian 

deficyt gminy wynosił  394.459,43 zł i został sfinansowany z wolnych środków 

za 2011 r. na dzisiejszej sesji będzie podejmowana uchwała  o zaciągnięciu 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania  Budowa Wiejskiego Centrum 

Sportu w Mierzycach i stanowi to 499.664 zł czyli deficyt budżetu będzie 

wynosił499.664 zł i zostanie sfinansowany z zaciągniętej pożyczki. W związku 

z tym należy dokonać zmian w budżecie gminy i zwiększyć przychody gminy 

o kwotę 105.204,57 zł na planowany kredyt i o tą sama kwotę zwiększają się 

wydatki w Dziale 010 na zadanie inwestycyjne Wiejskie Centrum Sportu 

w Łaszewie Rządowym i będzie to sfinansowane planowanym kredytem. Po 

dokonaniu zmian w budżecie zmienia się Wieloletnia prognoza Finansowa 

Gminy na lata 2012 – 2021. W 2012 roku zwiększają się  wydatki i zwiększa się 

kwota długu o 105.204,57 zł. pozostały sprawy omówione na posiedzeniach nic 

się więcej nie zmieniło.  

Nie  było więcej pytań ani wag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy 

Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/92/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
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b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2012 rok. 

Uchwała omówiona została w punkcie pierwszym.  

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  było więcej 

pytań ani uwag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy Teresę Nowak 

o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/93/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych.  
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Rada zmieniła kolejność punktów i poprosiła o zabranie głosu przybyłych 

na sesję przedstawicieli miejscowości Mierzyce – Parcela Północna. 

Pan  Tadeusz Dudkiewicz – dziękuje  bardzo za zaproszenie na sesje  zostałem 

upoważniony przez mieszkańców mojej miejscowości do  zabrania głosu w tej 

sprawie. Mieszkam pod nr 208 Parceli Północnej w Mierzycach i na początku 

chciałem powiedzieć że mogliśmy być tu już kilka lat wcześniej ale czekaliśmy 

na to co Państwo zaczęliście 3 lata temu a teraz wchodzimy w 4 rok. Zdajemy 

sobie sprawę słysząc wcześniej temat  o budowie ronda są to sprawy zasadnicze, 

to może jednak ze środków własnych gminy albo z tych co sa przewidziane na 

bieżący rok można było zrobić to z czym przychodzimy. Mam  nadzieję że 

Radni znają temat z którym  jesteśmy  a jesteśmy w sprawie  dokończenia 

budowy drogi na Parceli Północnej, której przerwa w budowie wchodzi w 4 rok. 

Prawie 4 lata temu została rozpoczęta  i przerwana  nie będę cytował treści 

pisma ponieważ złożone ono zostało na ręce Przewodniczącego Rady Gminy. 
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Odcinek drogi na Parceli Północnej wykonany został w ¼ całej jego długości 

i chcielibyśmy prosić  o to aby Rada Gminy zdecydowała o dokończeniu tej 

inwestycji. O utrudnieniach i uciążliwościach jakie są w aktualnej sytuacji dla 

osób mieszkających przy tej drodze nie trzeba chyba mówić. Chciałbym zapytać 

zebranych na dzisiejszej sesji oprócz Pana sołtysa, kto był na tej drodze 

w ostatnich 10 dniach i  jak się u nas  mieszka po przejechaniu samochodów 

i nie życzę nikomu wdychania tego co się unosi wówczas w powietrzu. Przy tej 

temperaturze warunki do wnikania pyłu do mieszkania sa fatalne. Sąsiad który 

mieszka od drogi ok. 100 m też doświadcza tych tumanów kurzu. Które 

powstają przy jeździe samochodem. Nie chciałbym być bardzo przesadny w 

swoich określeniach ale odnoszę wrażenie ze po przerwaniu tej budowy Rada 

Gminy ustalając budżety  na kolejne lata używając biblijnego określenia 

„wyparła się nas trzy krotnie”. Przecież jak jednego roku została praca 

przerwana  to siłą rzeczy kończy się ją  w następnych latach. Cały czas było 

tylko obiecywane i efektów nie ma a nasze milczenie wcale nie było oznaką 

naszej słabości było dowodem naszej wiary nadziei niestety jak do tej pory 

jesteśmy zawodzeni. Mamy XXI wiek, mamy erę kosmosu, zdobywania 

księżyca łączności satelitarnej wystrzeliwania rakiet itp., a my w którym wieku 

tkwimy na tym odcinku drogi ? to jest naprawdę masakra. Cała nadzieja w tym, 

że decyzja jaka Rada Gminy teraz podjęła żeby nas wpuścić na salę obrad jest 

diametralnie różna od decyzji Marszałków Sejmu, Senatu, którzy 

przedstawicieli społeczeństwa  nie chcą gościć swoich  salach obrad. Decyzja 

Pana Przewodniczącego Rady Gminy jest obiecująca i wierzymy, że tak jak 

włączycie o rondo i bezpieczeństwo swoich i nie tylko mieszkańców 

i wyborców to takimi samymi jesteśmy my. Bardzo prosimy o poważne 

potraktowanie tej sprawy i o niewysypywanie nam więcej tej 

masy wyrównującej drogę bo my już jej nie chcemy dość tego kurzu. Nie można 

na podwórku wypić kawy, zjeść obiadu bo przejedzie szaleniec i wszystko jest 

na talerzu. Nawet nie ma zainteresowania postawieniem znaku „ograniczenie 

prędkości”. Z doświadczenia powiem, że żeby przejechać bezpiecznie bez kurzu 

to jest 20 km/h, a ja nie mogę być strażnikiem porządku i ładu na tym odcinku 

drogi bo nie mam do tego prawa  nie mogę nikogo zatrzymywać i nie mogę 

nikogo ubezwłasnowolniać. Dwukrotnie miałem przypadek ze strony młodych 

ludzi którzy powiedzieli, że to nie jest ich wina, że się kurzy. Oczywiście że to 

nie jest ich wina i nikogo nie jest wina że żyjemy w Polsce, ale Polska jest 

pięknym krajem, jest krajem marzeń naszych dziadów, ojców i nas samych 

i Polska ma być krajem nadziei naszych dzieci. Dlatego bardzo proszę Panie 
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Przewodniczący, panie Wójcie i radni żebyście potraktowali nas poważnie                   

i mimo niepewności jakie są dzisiaj z budżetem gminy i środkami jakimi 

dysponujecie to nie trzymajcie dokończenia tej inwestycji dłużej. Mówię to              

w imieniu mieszkańców Parceli Północnej oraz proszę Pana Przewodniczącego 

o dopuszczenie do głosu kolegów  czy koleżanki przybyłych ze mną na ta sesje. 

Na koniec apeluję o radnych i proszę  w imieniu wszystkich o zajęcie się tą 

sprawa niezwłocznie i udzielenie nam poparcia oraz stworzenie nam lepszych 

warunków do życia niż mamy do tej pory. Jesteśmy w XXI wieku   a tę drogę do 

XXI wieku zaliczyć nie można. Dziękuję  bardzo. 

  

Mirosław Kula – mieszkaniec Parceli Północnej – wniosek był złożony temat 

szczegółowo przedstawiony a teraz czekamy na odpowiedź. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – tematem zajmowały się 

Komisje na poszczególnych swoich posiedzeniach i proszę o przedstawienie 

swoich stanowisk. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak – Komisja zapoznała się               

z  wnioskiem, nie podjęta została konkretna decyzja przyjęte zostało do 

wiadomości i podjęta została decyzja o realizacji w miarę możliwości 

finansowych gminy. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Marcin 

Kowalczyk – Komisja również miała stanowisko takie jak Komisja Rewizyjna. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz 

Ignasiak – Komisja podobnie jak Komisja Rewizyjna zapoznaliśmy się 

z tematem Pan Wójt przedstawił nam możliwości realizacji zadania i doszliśmy 

do wniosku że jeśli nie w tym roku to w przyszłym będziemy optować za tym 

żeby tą inwestycję wyknoć.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  w gwoli wyjaśnienia 

przedstawię Państwu jak funkcjonuje planowanie budżetu i tak z końcem roku 

kalendarzowego Wójt przedstawia projekt budżetu  na następny rok Radzie 

Gminy i wówczas Rada Gminy go zatwierdza poprzez glosowanie i mogą w nim 

być wprowadzone zamiany jednak  projekt jest to prawo Wójta i przedstawia go 

Radzie Gminy.  

Budżet Gminy na 2012 rok uchwalony został na sesji w miesiącu grudniu 2011 

roku. Ponadto jeśli w budżecie gminy następują jakieś zmiany tj. zwiększają 

i zmniejszają się dochody i wydatki  lub następuje przesunięcia 

międzyparagrafami. wówczas na każdej sesji wprowadzane są zmiany do 
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budżetu w formie uchwał. Jeśli środki są nie wystarczające wówczas zaciągamy 

kredyty i pożyczki o czym mówiła Pani Skarbnik. Na ten rok budżet jest już 

zaplanowany i rozdysponowany niedługo Rada Gminy będzie analizowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku przygotowane przez 

Wójta Gminy. 

Wszystkie wnioski które są składane, bo Państwa wniosek nie jest pierwszym i 

nie będzie ostatnim wnioskiem złożonym w tym roku, a wykonanie  

najmniejszego odcina drogi asfaltowej to stanowi duży wydatek, gdzie budżet 

gminy na cały rok i kształtuje się w granicach ok 15 mln. zł a kilometr odcinak 

drogi asfaltowej o szerokości 4- 5 m, to jest wydatek ponad 100.000 zł i takich 

środków Rada Gminy nie może zaplanować z dnia na dzień. Radni nie 

podejmowali żadnych decyzji ponieważ nie mamy zaplanowanych środków, 

a jest to duża inwestycja. W obecnej chwili nie możemy podjąć decyzji 

o realizacji, ponieważ realizujemy jeszcze zadania zaplanowane w roku 

poprzednim. Gdyby wniosek dotyczył wymiany np. jednej lampy 

oświetleniowej to Wójt mógłby wygospodarować środki w ramach bieżącego 

utrzymania a wykonanie nawierzchni asfaltowej to jest duże obciążenie. Teraz 

nie jesteśmy w stanie z dnia na dzień przeznaczyć środków na wykonanie 

zadania. Jestem mieszkańcem Wierzchlasu i tez jest droga ul. Łąkowa bardzo 

długa i jest tam zwarta zabudowa na odcinku  który  obecnie ma być 

wykonywana,  a mieszkańcy składali wnioski kilkanaście lat i dopiero w tym 

roku będzie wykonywany projekt na wykonanie tej nawierzchni. Nie jesteśmy 

bogata gminą którą na wszystko stać. Wniosek ponownie rozpatrywany będzie z 

końcem roku przy opracowywaniu projektu budżetu i wtedy jeśli Wójt ujmie w 

projekcie przyszłorocznego budżetu złożony wniosek to wówczas będzie  Rada 

Gminy nad nim głosować. 

Pan Dudkiewicz – to nie jest z dnia na dzień tylko inwestycja czeka już czwarty 

rok.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk ale wniosek wpłynął teraz a 

do rady Gminy wpływają wnioski z całej gminy. W tym roku ponad milion 

złotych jest przeznaczane dla miejscowości Mierzyce na wykonanie wiejskiego 

Centrum Sportu w tym boisko wraz z budynkiem, budowana będzie droga wraz 

z nawierzchnią asfaltowana na Cieślinie. Jeśli są zastrzeżenia odnośnie tego 

jakie środki przekazywane są  na miejscowość Mierzyce to  w porównaniu 

miejscowości Wierzchlas nie otrzyma nawet 100.000 zł. środki przekazywane są 

w miarę najpilniejszych potrzeb. Rozumiem żal Państwa ale nie jesteśmy 
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wstanie w tym roku wygospodarować tych środków aby zaspokoić wszystkie 

potrzeby ktoś się tylko zgłosi.  

Pan Tadeusz Dudkiewicz – niezbędna jest w tym przypadku wypowiedź Pana 

Wójta ale Pan Przewodniczący mówi o tym, że trzeba kończyć inwestycje 

rozpoczęte w ubiegłym roku , a dlaczego przez 3 lata nie wróciła Rada Gminy 

do tematu inwestycji na Parceli Północnej. Proszę nie mówić nam że na 

początku każdego roku a było to 3 razy nie było środków. Drogę ta należało 

wykonać i to co jest wykonane to nie jest nawet 1 km jest to w granicach 600 – 

650 metrów to co jest zrobione. Sprawę tę trzeba dokończyć. Nie traktujcie nas 

jak zło konieczne i  żebyzostało to tylko zapisane w protokole z sesji. 

Przyszliśmy sprawę przypomnieć, przedstawić jak to wygląda oczekujemy 

rozpatrzenia wykonania gdyż czekamy już 4 rok. W tym przypadku mam trochę 

pretensji do radnych z Mierzyc, którzy przez 3 lata nie  podnosili tego tematu bo 

trzeba o swoje walczyć, a Pan Przewodniczący cały czas przypomniana o swojej 

miejscowości i tak to powinno wyglądać. Chcielibyśmy jeszcze na ten temat 

usłyszeć zadnie Wójta Gminy.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak -  temat dróg na terenie 

gminy jest nam bardzo dobrze znany ponieważ w każdej miejscowości jest 

odcinek drogi, który należało by wykonać, a wszystkiego na raz się nie wykona. 

Drogi budowane są systematycznie w każdej miejscowości, a w Mierzycach jest 

więcej dróg do wykonania.  

Radna Anna Olejnik – jestem radną druga kadencję i reprezentuję trzy 

miejscowości i też na początku mojej kadencji była rozpoczęta droga o długości 

500 metrów w dwóch miejscowościach i do tej pory nie są skończone te drogi, 

a każdy radny dba o dobro całej gminy a nie tylko swojej miejscowości. Radni 

decydują i rozpatrują również inne tematy dotyczące inwestycji na terenie 

gminy nie tylko budowy dróg czy ich utrzymania.  Co roku składamy wnioski 

i rozważamy  gdzie jest najważniejsza inwestycja.  

Bogdan  Wilk – to dlaczego nie kończone są inwestycje tylko rozpoczynane są 

nowe? 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – inwestycja na Parceli 

Północnej była przedstawiona w takiej wielkości i zakresie jak została 

zrealizowana. W latach następnych pojawiły się inne równie pilne sprawy, a dla 

mieszkańców Parceli jest to najpilniejsza sprawa, ale każdy z radnych głosuje 

i próbujemy tak rozdzielać środki nie tylko na jedna miejscowość. Dlatego 

powracam do porównania finansowego Mierzyc i Wierzchlas  bo w tym roku 

w Mierzycach realizuje się duże inwestycje i w przeciągu ostatnich latach 
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wykonany został szlak bursztynowy w realizacji których gmina również 

partycypowała w kosztach i Mierzyce diametralnie się zmieniły. 

Mirosław Kula – wiele inwestycji jest nietrafiona co do ich realizacji np. droga 

na Opatów jest to ponad 3 km i położona jest do 6 mieszkań, obok położona jest 

droga Kraszkowice – Mierzyce i należało połączyć 500 metrów. drogi, 

wykupione zostały już grunty a w obecnej chwila droga ta jest w bardzo złym 

stanie częściowo jest zniszczona i niedługo droga na Opatów domagała będzie 

się remontu. A my mamy dalej czekać i wdychać te trucizny? 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – oczekują Państwo od 

Rady Gminy konkretnych decyzji w związku z tym możemy przegłosować 

wniosek kto z radnych jest  za tym żeby w trybie natychmiastowym  zająć się 

budowa drogi.  

Mirosław Kula – koszt wykonania odcina 300 metrowego drogi to ok. 

100.000zł to przez 3 lata już ta droga była by wykonana, ja co roku 

odprowadzam do kasy gminy 3.000zł a  gospodaruje ponad 25 lat na swoim 

gospodarstwie tj. 75.000 zł można było by wykonać odcinek drogi a na tym 

odcinku jest więcej gospodarstw. 

 

Radny Józef Krzeszowski – Panie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni 

goście z bólem serca słuchałem wypowiedzi Państwa przedstawiciela  

o kłopotach zdrowotnych i tragicznych warunkach funkcjonowania życia 

codziennego  przy tej drodze ale to bardzo boli nas jako Radę Gminy, że takie 

utrudnienia są na ulicy którą reprezentujecie ale wierzcie że kłopoty z kurzem 

ma większość miejscowości w naszej gminie a szczególnie  wymieniona już 

miejscowość Wierzchlas, gdzie są ulice tak gęsto zamieszkałe, że niektóre 

sołectwa nie mają tylu mieszkańców i muszą żyć przy tego typu drodze. 

Skierowane są słuszne argumenty i 4 lata to jest za długo czekać  na 

dokończenie inwestycji  ale to jest norma w naszej gminie tak organ 

wykonawczy sceduje prace że po części realizowane są prace w poszczególnych 

miejscowościach. W Wierzchlesie trzecią kadencję jest nie dokończona droga 

od ulicy Leśnej  jest to kuriozum należało by poprosić Panią Jaworowicz.  Na  

początku jest wykonany odcinek asfaltu i z drugiego końca również  troszkę, 

drogę tą można przebyć slalomem odnośnie kurzu. Mieszkam od tej drogi ok. 

250 m w linii prostej i nie mogę okna otworzyć jak jadą tiry z kruszywem. Ja 

Pana rozumiem że sytuacja mieszkania  i spędzania wolnego czasu na swoim 

podwórku jest trudna  wręcz niemożliwa  w takiej sytuacji. Jako z niewielu 

radnych głosowałem przeciwko budowie drogi do tych trzech domów na 

Opatów. Gmina wydała niepotrzebne pieniądze bo nie wiem czym kierowało i w 

tym popieram Pana ale muszą Państwo zrozumieć również to, że jako Rada 

Gminy w tej kadencji wydaliśmy ogromne środki na Mierzyce, że chyba 
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większych nie było w historii Rady Gminy. Decyzje zapadają gdzie środki 

lokować i większość była za tym aby wykonać Centrum Sportu Wiejskiego więc 

przeniesiono środki, które były w poprzedniej kadencji przeznaczone na budowę 

Gminnego Stadionu w Wierzchlesie właśnie na Mierzyce. Przy realizacji zadań 

posiłkujemy się kredytami co powoduje zadłużenie gminy może oscylować tym 

co spotkało Gminę Pątnów. W miejscowości Wierzchlas w tym roku ma być 

wykonany asfalt na ulicy Wiśniowej, a wniosek jej wykonanie składany był już 

w poprzedniej kadencji i cały czas termin realizacji był przesuwany minęła 

jedna kadencja teraz będzie połowa drugiej a jest to tylko 600 metrów drogi i 

zwartej zabudowy i nie będzie dokończona ta droga w ten sposób aby łączyła się 

z droga powiatową i zakończona zostanie w polach. Dróg które należało by 

pokryć asfaltem na terenie gminy jest bardzo wiele. Obecna Rada Gminy stara 

się być bardzo konstruktywna i pragmatyczna aby nie traktować pruderyjnie 

niektórych miejscowości chociaż to jeszcze się odczuwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Wierzchlas Jacek Młynarczyk chciałem 

zaznaczyć i dawałem te przykłady że wszystko jest robione stopniowo a teraz 

nie jesteśmy w stanie wykonać  inwestycji o którą a Państwo wnioskujecie. 

Proszę nie stawiać nas pod ścianą że my musimy to wykonać i to zaraz. My jako 

Rada Gminy patrzymy na całą gminę i stopniowo realizujemy w każdej 

miejscowości droga po drodze którą wypełniana jest nawierzchnią asfaltową.  

Wójt chciałem abyśmy wszyscy wzajemnie uszanowali swój czas na sali obrad 

jest 30 osób plus zaproszeni goście nie przedłużajcie tematu i przyjmijmy do 

wiadomości ze jest taka sytuacja i na razie zakończmy ten temat, dlatego że 

sołectw na terenie gminy jest 15, a w Mierzycach realizujemy dwie inwestycje 

jedna duża na którą zaciągamy kredyt bo nie mamy własnych środków, a 

chcemy zrealizować dlatego że dopłata ze środków unijnych wynosi 50%. 

Obecnie w gminie realizujemy wszystkie zadania z dopłatą środków unijnych. 

Jak wykonane zostanie boisko w Mierzycach, Łaszewie i modernizacja płyty 

boiska w Toporowie to zakończy się temat boisk pomimo że były by środki 

unijne ale nie ma boisk do przebudowy. Druga inwestycja mniejsza to 

wykonanie drogi asfaltowej na Cieślinie. W ubiegłym roku wykonany był 

odcinek 550m jednej Cieśliny, a w tym roku druga Cieślina też 550 m będzie 

wykonana. Można wymienić kilkanaście odcinków dróg gdzie wykonana jest 

część drogi a dalej nie ma m.in. Wierzchlas ul. Słoneczna wykonany jest 

odcinek drogi to skrzyżowania z drogą z żwirowni i dalej jest nie wykonana, ul. 

Wiśniowa w Wierzchlesie w tym roku też wykonany zostanie tylko odcinek 700 

m i dalej nie ma chociaż są to tereny budowlane i tak po kolei z poszczególnych 

miejscowości można by wymieniać. W Mierzycach realizowane są dwie 

inwestycje wydane będą bardzo duże pieniądze i są to zadania priorytetowe 

a później będziemy zastanawiać się nad innymi zadaniami. W pracy 

samorządów jest sezonowość tak jak w rolnictwie i nic się nie robi zimą a w tej 

chwili nie planuje się budżetu na przyszły rok będziemy nad tym tematem 
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zastanawiać się pod koniec tego roku. Przedstawiona zostanie koncepcja 

i zobaczymy co będzie a teraz nic nikomu nie przyrzeknę. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – tak wygląda 

podsumowanie tego tematu nie wykonany tego z dnia na dzień wniosek do nas 

wpłynął a pieniądze zaplanowane w budżecie na ten rok zostały 

rozdysponowane i wydatkowane a co będzie w przyszłym roku to dopiero 

zobaczymy każda droga czeka po kolei do realizacji. Wszystkiego  na raz nie 

zrobimy i wiem że Państwo są nieusatysfakcjonowani takim obrotem sprawy ale 

nie zrealizujemy zadania ze względu na bark środków finansowych.  

Pan Tadeusz Dudkiewicz  - nie znam Pana ale z tego wynika że Pan na nas 

nakrzyczał chyba że jest to Pana temperament i styl sprawowania władzy 

Wójt – taki jest mój styl. 

Pan Tadeusz Dudkiewicz  - my odbieramy to jakby Pan na nas nakrzyczał. Nie 

rezygnujemy z naszych żądań, oczekiwań nie padło żadne konkretne określenie  

co do terminu realizacji zadania. Jesteśmy tu z władza wybieralną bowiem sa 

radni z Mierzyc jak i mieszkańcy tego odcinak a drogi i prosimy o konkretna  

decyzje w tej sprawie. Teraz  próbujecie nas zakrzyczeć ale Nikt nas nie 

zakrzyczy nadal będziemy oczekiwali swojego i można to było zrobić dawno 4 

lata temu.  

Radny Stanisław Parzyjagła – w Kraszkowicach przez 4 lata nie była 

wykonana żadna droga i przez najbliższe trzy też nie będzie  i musimy się  z tym 

pogodzić. Skąd Rada Gminy w obecnej chwili ma przesunąć pieniądze na 

wykonanie drogi której Państwo są reprezentantami bo w tej chwili jest to 

fizyczną niemożliwością gdybyśmy rezygnowali np. z budowy Wiejskiego 

Centrum Sportu w Mierzycach to automatycznie przepadają dotacje, jedyną 

możliwością jest przesuniecie środków z drogi Cieślina  i też to jest niemożliwe 

ponieważ przetargi są już rozstrzygnięta na budowie dróg gminnych najbardziej 

mnie zależy. 

Pan Mirosław Kula – Kraszkowice mają całkiem niezłe drogi w porównaniu 

z tym co jest w Mierzycach, a Cieślinie nie chcemy zabierać żadnej drogi tylko 

liczymy na to że my przychodzimy tu nie pierwszy raz prosić o drogę  na 

każdym zebraniu sołeckim  przypominam o  wykonaniu tej drogi. Teraz brakło 

nam już cierpliwości ponieważ jesteśmy truci substancjami jakie znajdują się na 

tej drodze.  

Wójt – apeluje do wszystkich abyśmy zakończyli tą dyskusję ponieważ mamy 

do realizacji na sesji jeszcze bardzo dużo materiału i są to żywotne interesy 

gminy żeby je pozałatwiać na  dzisiejszej sesji. 

Pan Tadeusz  Dudkiewicz – a my jesteśmy żywymi przedstawicielami gminy.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska -  drogi na 

Kraszkowicach wcale tak dobrze nie wyglądają jak się Panu wydaje poprosiła 

bym Pana na drogę która prowadzi do żwirowni w tej chwili eksploatacja piachu 

trwa 24h na dobę i nie wiem czy chciałby Pan tam mieszkać. Ja  mieszkam przy 

drodze wojewódzkiej która jest 15 -20 m od skrzyżowania z tą droga                          

i cały czas słuchać huku samochodów ciężarowych przez całą noc,                     

a u Państwa dziennie przejedzie ok. 30 samochodów wiec proszę nie mówić że 

w Kraszkowicach są tak piękne drogi. 

Mirosław Kula – skoro w Kraszkowicach jest inwestor to niech wybuduje 

drogę dojazdową. 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska – właściciele żwirowni 

przyjeżdżają do stawu w Kraszkowicach i dwa razy dziennie nawadniają  drogę 

wodą aby się nie kurzyło. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – na dzień dzisiejszy nie 

jesteśmy w stanie zapewnić pieniędzy w budżecie na realizacje tej drogi. Nic 

więcej nie jesteśmy w stanie zrobić w tej sprawie.  

Pan Dudkiewicz – inwestor w Kraszkowicach nawadnia drogę aby się nie 

kurzyło, a nasz inwestor dosypuje nam tylko tej trucizny.   

Wójt – sesja jest zwoływana do decydowania o realizacji  konkretnych sprawa   

i podejmowaniu uchwał ważnych dla gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy – odpowiedziałem Panu na pytania a moim 

zadaniem jest czuwanie na płynnością i sprawnością przeprowadzenia sesji. 

Radny Józef Krzeszowski – traktujmy się poważnie a droga o którą 

wnioskujecie na pewno kiedyś zostanie wykonana, i wszystkie drogi na terenie 

gminy będą kiedyś asfaltowe i taką trzeba przyjąć koncepcje. Rada Gminy nie 

jest wrogo nastawiona  do tego aby nie budować dróg asfaltowych jeśli  

mielibyśmy takie możliwości. Ponadto  jest to ostatnia droga nie asfaltowa                 

w Mierzycach to na terenie Gminy nie ma takiej miejscowości  poza małymi 

miejscowościami gdzie jest  jedna droga główna. Jako Rada Gminy patrzymy na 

całą gminę i radnym z innego terenu przykro jest ze 1.500.000 zł budujemy 

piękny stadion najładniejszy obiekt w całej gminie i jest w Mierzycach więc coś 

za coś. Państwo na nas wymuszają podjecie decyzji o budowie drogi asfaltowej.           

A my takiej decyzji dziś nie podejmiemy i proponuję o zakończenie tej dyskusji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk Rada Gminy na dzień 

dzisiejszy nie jest w stanie przeznaczyć  środków na realizację wnioskowanej 

przez Państwo drogi w Mierzycach. Temat może zostać wznowiony z końcem 

roku kiedy będziemy planować środki budżetowe na następny rok.  
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Radny Mirosław Kula – to kiedy mamy przyjść abyśmy otrzymali konkretna 

deklaracje w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk wnioski do budżetu na rok 

następny składa się do 30 września a sesja budżetowa zatwierdzająca budżet 

musi odbyć się najpóźniej do końca lutego.  

Pan Tadeusz Dudkiewicz nie oczekujemy cudów moglibyśmy poruszyć 

jeszcze wiele tematów m.in. temat  wody z którą gmina ma bardzo duże 

problemy. Nie  przychodzimy ze wszystkimi problemami  zdając sobie sprawę              

z tego że na wszystko nie ma środków, ale przecież były środki na rozpoczęcie 

drogi to powinno i być na zakończenie. 

Dziękuje bardzo za możliwość uczestniczenia w sesji nie jesteśmy 

usatysfakcjonowani ponieważ odpowiedzi są enigmatyczne i to „kiedyś” to 

będzie „kiedyś”. W rozmowie z przedstawicielami Parceli powiedział pan że 

spróbujemy wykonać tą drogę etapami i zaproponował Pan jeden etap myśmy 

chcieli całość może teraz wróci Pan do tej koncepcji o czym powiadomicie nas 

przez radnych z naszej miejscowości po obradach innych sesji. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowimy obrady.  

 

c) zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania p.n. 

„Budowa Wiejskiego Centrum Sportu w Mierzycach”, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – temat szeroko omawiany był 

na posiedzeniach Komisji zapytuję się czy są pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały.  

Nie  było pytań ani wag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/94/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

d) przekazania środków finansowych dla Policji 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – temat również  omawiany był 

na posiedzeniach Komisji zapytuję się czy są pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały.  

Nie  było pytań ani wag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/95/2012 w /w sprawie, 
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następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

e) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w Wierzchlesie, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Agnieszka Kucharska temat omawiany był 

na posiedzeniach Komisji. Zapytała czy sa uwagi do tematu.  

Nie  było więcej pytań ani wag w związku z tym poprosił Agnieszka Kucharska 

o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/96/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych.  

 

f) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w Toporowie 

Agnieszka Kucharska temat tez omawiany był na posiedzeniach Komisji 

ponieważ nie  było pytań ani wag w związku z tym poprosił Agnieszka 

Kucharska  o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/97/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

g) Uchylenie uchwały Nr XV/89/2012 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 23 

marca 2012 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – temat szeroko omawiany był 

na posiedzeniach Komisji zapytuję się czy są pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały.  

Sekretarz Leszek Gierczyk w przypadku uchylenia uchwały Wojewoda 

stwierdził że nie można  abstrakcyjnie założyć sumy pieniędzy jaka przeznacza 

się na realizację tego programu w miarę potrzeb i z tych środków które są 

w budżecie gminy  została podana propozycja przekazania kwoty 10.000 zł. 

Powyższe środki sa już zaplanowane w budżecie z tym, że na bieżące 

utrzymanie bezdomnych zwierząt i umieszczanie w schroniskach oraz rezerwa 

na utrzymanie kolejnych zwierząt z terenu gminy które trafią do schroniska oraz 

ich odławianie zwierząt 9.800 zł, zapewnienie  całodobowej opieki 

weterynaryjnej  oraz  zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt oraz zapewnienie 

opieki dla zwierząt gospodarskich 100 zł i akcje edukacyjne 100 zł. łącznie 

10.000 zł. środki zabezpieczone są w budżecie w tym dziale.  
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Uchwała nie podlega ogłoszeniu w dzienniku Urzędowym Województwa 

Łódzkiego. 

Nie  było pytań ani uwag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/98/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

h) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz 

zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchlas 

Nie  było pytań ani uwag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XVI/99/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

 

Punkt 7  

Interpelacje wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Wójt Krzysztof Bednarek powstaje nowa sytuacja jeśli chodzi  

o ogrzewanie szkoły w Kraszkowicach i  możliwość w przyszłości podłączeni 

gazu. Jeśli miało by to nastąpić to na pewno przed sezonem grzewczym 

w szkole. Wstępnie chciałbym uzyskać od Rady zgodę na to żeby wymienić 

planiki w kotle już istniejącym. Wstępne koszty które należałoby wymienić 

wraz z robocizną  to ok. 22.000 zł i nie jest to kwota konkretna i mogą od niej 

wystąpić odstępstwa. Druga wersja jest taka że można całkiem wymienić kocioł 

i w tym przypadku koszt by się podwoił i wynosił ok. 45.000 zł.. Jeśli Rada 

Gminy wyraziła by zgodę to zawarta zostanie wstępna umowa na dostawę gazu. 

Z przedstawionej kalkulacji dotyczącej kosztów zużycia to do tej pory olej 

opałowy kosztuje 115.000 zł, natomiast  koszt gazu  który dął by nam tyle 

kalorii co ten olej wynosi ok. 85.000 zł jest to 30.000 zł różnicy, i roczne 

oszczędności mogą na pozwolić na sfinansowanie wymiany palników. 

Przeprowadziłem wstępną analizę i kaloryczność gazu jest różna ten ma być gaz 

wysokometanowy gaz ziemny nie zaazotowany. Proszę radnych 

o wypowiedzenie się w tym temacie i dyskusja. 

Radna Sylwia Wrzała  - kieruje do Pana Wójta prośbę o szczegółowe 

zapoznanie się  z wyliczeniem kosztów eksploatacji gazu, ja się wychowałam na 

gazie ziemnym  i wiem jakie są koszty utrzymania budynku jednorodzinnego 
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lub mieszkania w bloku ogrzewanego gazem  przez kocioł gazowy. W obecnej 

chwili wszyscy z gazu ziemnego rezygnują bo miesięcznie koszt ogrzewania 

w bloku ok. 45 m2 tj. 800 zł. Dlatego proszę o bardzo szczegółowy szczegółowa 

ekspertyzę tych prac. 

Wójt – w takim przypadku należy postawić podstawową tezę czy gaz ziemny 

będzie nas taniej kosztował niż olej czy nie. Olej jest obecnie bardzo drogim 

nośnikiem energii, myślę że gaz jest tańszy i można by spróbować jednak 

decyzja należy do Rady Gminy czy cos dalej robimy w tym kierunku. 

Radny Józef  Krzeszowski  - co do meritum sprawy to popieram ten temat bo 

jeśli chodzi o zużycie energii wytwarzanej przez gaz jest ona w stosunku do 

oleju opałowego diametralnie różna na korzyść gazu. Skąd zostaną  przesunięte 

środki finansowe na zrealizowanie tego zadnia, które nie było zaplanowane 

w budżecie gminy a nadwyżka budżetowa została już podzielona. 

Wójt –kiedy to będzie realizowane nie jest jeszcze wiadome może w przyszłym 

roku, lub w roku  2014, 2015  jednak my nie możemy wyłączyć placówki jak 

będzie zimno, poinformowałem ich że w okresie jesienno zimowym nie 

możemy wyłączyć placówki.  Kwestią jest podpisanie wstępnej umowy aby 

wykonawca był zorientowany o ilości podłączonych obiektów. Należy podjąć 

decyzję czy gmina będzie realizowała tego typu zadanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy kalkulacja  

wykonana była z uwzględnieniem wszelkich kosztów ponieważ czasem 

wykonywane sa kalkulacje kosztów tylko na podstawie ceny gazu nie 

uwzględniając opłaty przesyłowej a to są wysokie stawki. 

Wójt w przedstawionej kalkulacji uwzględniona jest opłata przesyłowa ora 

jednorazowy koszt przyłączenia się do sieci gazowej oraz przebudowy kotła. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk czy z przedwstępnej umowy 

można się wycofać? 

Wójt jeśli gmina chce się zabezpieczyć to nie musimy teraz podpisywać umowy 

wykonany zostanie gazociąg i wówczas możemy się podłączyć lub nie i nie 

musimy teraz tak szybko podejmować decyzji. Na razie wstrzymajmy się 

z podpisywaniem umowy i zobaczy jak dalej sprawa będzie się przedstawiała  

jak zostanie już wykonany gazociąg. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk na chwilę obecna Rada 

Gminy wstrzyma się z tą decyzją do momentu wykonania gazociągu. 

 

2) Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska  zgłosiła wniosek  
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w sprawie usunięcia kasztanów w Kraszkowicach na ulicy Kasztanowej. 

Drzewa te są bardzo stare  i dwa dni temu odłamał się bardzo duży konar  

i spadł tuż obok zaparkowanego samochodu. Dlatego należałoby  dokonać 

przeglądu tych drzew. 

Wójt – jeśli ze strony mieszkańców są konkretne propozycje  to proszę je 

zdefiniować i określić na mapie drzewa przeznaczone do usunięcia. Złożony 

zostanie wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich o dokonanie przez nich 

przeglądu zadrzewienia i złożenie winsoku o wydanie zezwolenia na usunięcia.  

 

3)  Radna Sylwia Wrzała – proszę o ponowne zaproszenie na najbliższą sesje  

Rady Gminy Pana Andrzeja Chowisa naszego przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Łódzkiego, chcemy dalej kontynuować postępy w pracach przy 

budowie ronda przy drodze wojewódzkiej i oczekujemy pomocy z jego strony w 

naszych staraniach 

 

 

4) Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak – proszę o zalatanie dziury na ul.  

Szkolnej w Łaszewie koło szkoły. 

Wójt – poprosiłem Panią Dyrektor szkoły żeby  upoważniła Pana woźnego  

i żeby na razie dziura zasypywał tą dziurę tłuczniem. Niedługo drogowcy 

przyjadą i załatają ta dziurę.   

 

5) Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – chciałbym poruszyć 

kwestie dyżurów w przedszkolach w okresie wakacji i ferii. Uzyskałam 

informację iż nauczyciele przedszkoli maja prawo do 35 dni urlopów w tym 

nieprzerwanych 20 dni kwestia dyżurów i jest propozycja aby takie dyżury 

wprowadzić w przedszkolach skoro nauczyciel ma przywileje ma tez obowiązki 

względem pracy. Wprowadzone zostały by dyżury po 2 tygodnie w każdym 

przedszkolu. Rodzice mogą przyprowadzać dziecko do przedszkola w swojej 

miejscowości lub dowozić do wybranej placówki mającej w danym okresie 

dyżur. 

Radny Stanisław Parzyjagła  popieram wprowadzenie dyżurów 

w przedszkolach. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk w dniu w który powinno 

być czynne przedszkole to dyrektor powinien zapewnić opiekę dzieciom 

uczęszczającym do przedszkola.  Pani Dyrektor z przedszkola z Wierzchlas 

proponowała wprowadzenie deklaracji od rodziców w sprawie uczęszczania 
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dziecka do przedszkola oraz podanie powodu dlaczego rodzic chce 

doprowadzać dziecko do przedszkola. Dyrektor ma obowiązek zapewnić opiekę 

dzieciom w przedszkolach. Pracownik ma przywileje ale i obowiązki.  

Organizowanie jakichkolwiek uroczystości w przedszkolach typu „Dzień Babci, 

dziadka , mamy” powinno odbywać się w godzinach popołudniowych a nie 

dopołudniowych np. o 10
00

 i najlepiej żeby po uroczystości zabrać dziecko 

z przedszkola a pozostali pracownicy mieli wolne, a rodzice musza wziąć urlop 

ponieważ nie mają innej możliwości.  Zwracam się do pana Wójta aby bardziej 

przypilnował podległe mu jednostki w wywiązywaniu sie ze swoich 

obowiązków, myślę że Pan Wójt wiem jak przypilnować i odpowiednio 

zmotywować pracowników. 

Radna Sylwia Wrzała – korzystając z okazji ma uwagę i żal jeśli chodzi 

o funkcjonowanie naszej placówki przedszkolnej mianowicie  bardzo mi się nie 

podoba jak również innym rodzicom fakt taki jak w przedszkolu organizowane 

są wycieczki i wyjeżdżają nauczyciel wraz z obsługą ( kucharkami) w związku 

z tym zaopatrzenie dzieci ze szkoły podstawowej i gimnazjum w posiłek (obiad) 

jest niemożliwe. Dzieci sa wówczas poszkodowane. Druga kwestia jest taka że 

jeżeli organizowane sa jakiekolwiek uroczystości mówię to z perspektywy 

współpracy z lat ubiegłych ze szkoła  i jako przewodnicząca rady Rodziców 

gdzie organizowane były imprezy szkolne  i wówczas nie można było wziąć 

i wypożyczyć  talerzy. Zaopatrywaliśmy się wówczas w naczynia jednorazowe 

co było przesada ale nie było innego wyjścia, ponadto talerze zawsze 

oddaw3ane były w takiej ilości w jakiej były pożyczane  i zawsze czyste. 

Obecnie szkoła zakupiła ze środków ze składek komitetu naczynia  i można je 

wypożyczać. 

Radny Marcin Kowalczyk – na posiedzeniu Komisji poprosiliśmy Panią 

Dyrektor Przedszkola w Wierzchlesie aby przeprowadziła rozeznanie wśród 

rodziców czy będą chętni do przyprowadzania dzieci do przedszkola w okresie 

wakacji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk rodzice mogą czuć się 

niezręcznie wyrażając deklarację czy będą przyprowadzali dziecko do szkoły 

czy nie. przeprowadzone ankiety mogą być ukierunkowane tylko na negatywna 

odpowiedź.  W związku z tym przygotowaną informację dotyczącą dyżurów 

należy umieścić na drzwiach wejściowych przedszkola oraz na tablicach 

informacyjnych. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska nie mam nic 

przeciwko dyżurom w przedszkolach jednak uważam że rodzice powinni się 

zdeklarować czy będą dzieci przyprowadzali w wakacje czy nie. Pobyt dziecka 

w przedszkolu nie wiąże się tylko z prać nauczyciela i personelu ale również 

z wyżywieniem i jak zakupiona zostanie żywność to kto poniesie koszty za  jej 

zakup. Dlatego rodzice powinni się dokładnie zdeklarować oraz ustalić terminy 

dyżurów aby rodzice wiedzieli do którego przedszkola mają wpłacać środki za 

wyżywienie. 

Radny Marcin Kowalczyk – Dyrektor placówki tez powinien wiedzieć ile 

będzie dzieci w danym okresie w przedszkolu po to aby mógł zorganizować mu 

czas  w okresie pobytu w przedszkolu. 

Radny Stanisław Parzyjagła – proponuję  Dyrektorom przedszkoli 

skontaktować się z prywatnymi przedszkolami bowiem tam wiedzą jak należy 

zorganizować sobie czas 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska  to nie chodzi o to 

czy będzie 10 dzieci czy 2 tylko należy się zastanowić jak rozwiązać kwestię 

zakupu wyżywienia dla tych dzieci. Należy się zorientować wśród rodziców kto 

jest zainteresowany przyprowadzaniem dziecka do przedszkola. Ponadto nie 

każdy rodzic będzie woził dziecko przez 6 tygodni do trzech różnych 

przedszkoli. Musimy wiedzieć ile dzieci w danym okresie pojawi się  w tym 

przedszkolu. Należy to wcześniej zdeklarować przez rodziców ile dzieci się 

pojawi w przedszkolu bo wiąże się to z kosztami. 

Radny Stanisław Parzyjagła – obecnie są rodzice, którzy chcą dowieść dzieci 

do przedszkoli na terenie  gminy i nie stanowi to dla nich problemu. Nie można 

rodzicowi kazać wypełnić deklaracji i podanie mu Poldku dlaczego ma 

przyprowadzać dziecko do przedszkola. Przedszkole nie jest instytucja 

wakacyjną i ma być czynne. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska rodzic  nie ma 

obowiązku się tłumaczyć czy chce przyprowadzać dziecko czy nie do 

przedszkola i to jest jego sprawa i nikt w to nie powinie wnikać, jednak może 

pojawić się sytuacja że przedszkole będzie czynne i zakupione zostanie 

wyżywienie a  nie będzie dzieci w przedszkolu i kto poniesie  za to koszty 

i musi być jasna deklaracja rodzica. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk czy Pan Wójt jest 

zorientowany jakie produkty żywnościowe kupowane są do przedszkola i czy 

mają dłuższe okresy przydatności.  
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Wójt w przedszkolach przygotowywane są pełne posiłki  i to co powiedziała 

Wiceprzewodnicząca jest bardzo sensowne ponieważ wyżywienie trzeba 

zaplanować kilka dni wcześniej na całe dwa tygodnie w danej placówce. 

Przygotowana została wstępna koncepcja deklaracji aby rodzic wziął na siebie 

pełną odpowiedzialność i wpłacić środki na wyżywienie na całe dwa tygodnie  

lub 6 tygodni jeśli dziecko będzie uczęszczało jeszcze do innych przedszkoli. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – wpłacając pieniądze za 

wyżywienie rodzice deklarują się że dziecko będzie przywoziło dziecko do 

przedszkola. 

Radny Józef  Krzeszowski – jeśli rodzic musi zapłacić  za wyżywienie to tym 

samym deklaruje się na uczestnictwo dziecka w zajęciach przedszkolnych 

w okresie wakacji tylko taka informacja musi trafić do rodziców i podać 

konkretna datę do kiedy należy wpłacać środki za wyżywienie.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – Rada Gminy przyznała 

śordki na utworzenie kolejnego etatu w przedszkolu w Wierzchlesie. Skoro 

Rada Gminy wydaje środki na nauczycieli to powinna wiedzieć jacy fachowcy 

są zatrudnianiu dlatego przy wyborze pracownika bez podawania danych 

osobowych pracownika aby Rada Gminy otrzymała informację  

o kwalifikacjach osób składających oferty podąć, a po  wyborze uzyskać od 

organu nadzorującego informację na temat zasadności dokonanego wyboru. 

Wójt. 

Skarbnik Gminy – zatrudniona zostanie osoba z Biura pracy która przez 

3 miesiące finansowana będzie ze środków Powiatowego Urzędu Pracy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk ale Rada Gminy może 

poznać kwalifikacje zatrudnianej osoby  pomimo tego ze kierowana będzie 

przez Biuro pracy. 

Wójt  - zatrudniany nauczyciel musi spełniać wszelkie warunki jeśli chodzi 

o oświatę i nie mamy na to żadnego wpływu.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk myślę że nie będzie 

żadnego problemy w tym żeby Rada Gminy uzyskała informację jaka osoba 

zostanie zatrudniona w nowo otwartym oddziale przedszkolnym 

w Wierzchlesie. 

 

6) Radna Anna Olejnik – czy Rada Gminy widziała by potrzebę  zaproszenia  

na  sesję przedstawiciela służby zdrowia, który  przybliżył by nam formy 

profilaktyki chorób nowotworowych. Jestem radna drugą kadencję i nic w tej 

profilaktyce się nie dzieje oprócz dawnych już metod profilaktycznych nie jest 
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wprowadzane nic nowego. Przedstawione zostało by to w formie informacji i 

nie zobowiązująca do żadnych działań. Choroby staja się przodująca dziedziną a 

budujemy drogi,  boiska a niedługo okaże się że nie będziemy mogli z nich 

korzystać . Cała prelekcja trwała by ok. 20 dla wszystkich osób uczestniczących 

w sesji. 

Radna Sylwia Wrzała  - gmina powinna wyjść naprzeciw wszystkim 

profilaktykom bo to jest dla nas bardzo ważne i potrzebne i jestem za 

przedstawieniem takiej informacji.  

 

Punkt 7 

Zakończenie obrad XVI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XVI sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„XVI sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 12
00

. 

 

 


